
Vragen over de jaarrekening 2022 gesteld door: 
Heusden één, DMP Heusden, Heusden Transparant, VVD, Gemeentebelangen.

1 Programma Algemeen 
Pagina
Fractie: Heusden één
Vraag: In de graphics voor de jaren 2019 tot en met 2022 worden kleuren gebruikt. Echter 

niet consequent dezelfde kleur voor een kalenderjaar. 
Vraag: zou hier in de 2023-versie van de jaarstukken aandacht voor kunnen zijn?

Antwoord: Het klopt dat niet bij elke grafiek dezelfde kleuren voor elk jaar wordt gebruikt. We 
zullen bij het opstellen van de jaarstukken 2023 betrachten hier meer eenduidigheid 
in aan te brengen.

2 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 8 1.2 Samen thuis in Heusden
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: Er is er 1 Buurt Bestuurt bijgekomen, zijn er ook verdwenen, en zo ja, wat was de 

reden om te stoppen?

Antwoord: Nee, er is nog geen Buurt Bestuurt verdwenen. Het bestuur van Buurt Bestuurt 
Venne Oost is wel gestopt met hun activiteiten en bevinden zich op dit moment in 
een afrondende fase. Indien er zich geen vrijwilligers melden het stokje over te 
nemen is het waarschijnlijk dat deze Buurt Bestuurt ophoudt te bestaan.

3 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 10 Informatiebeveiliging en privacy, 4e bullet:
Fractie: Heusden één
Vraag: Heel 2022 zijn er verwerkersovereenkomsten afgesloten en DPIA’s uitgevoerd. 

Vraag 1: heeft het afsluiten problemen opgeleverd met externe partijen en heeft 
elke externe partij ondertekend of staan er nog verwerkersovereenkomsten open?
Vraag 2: het uitvoeren van DPIA’s zegt nog niets over het resultaat ervan. Op 
welke gebieden moeten extra maatregelen genomen worden om de risico’s te 
verkleinen of te voorkomen?

Antwoord: Antwoord vraag 1:
Omdat voor gemeenten het gebruik van de VNG standaard 
verwerkersovereenkomst verplicht is gesteld, levert dit geen problemen op met 
externe partijen. Externe partijen weten op voorhand dat deze 
verwerkersovereenkomst afgesloten moet worden en hierover wordt niet 
onderhandeld. Er is geen sprake van openstaande verwerkersovereenkomsten.
Een DPIA wordt voor een specifieke gegevensverwerking uitgevoerd. De 
maatregelen die genomen moeten worden om risico’s te verkleinen of voorkomen 
zijn dan ook per situatie verschillend. Uitgangspunt is dat de maatregelen moeten 
worden genomen voordat een verwerking start. 

Antwoord vraag 2: 
Waar een DPIA een risico-analyse is op een specifieke verwerking van 
persoonsgegevens, kan de BIO gezien worden als een organisatiebrede risico-
analyse op het gebied van informatiebeveiliging. Gemeenten moeten voldoen aan 
de normen die gelden voor de Nederlandse overheid, de BIO (Baseline 
Informatiebeveiliging Overheid). Een onderdeel van deze BIO-normen is zowel 
privacy- als security awareness. Hieraan wordt extra aandacht besteed. 



De gemeente legt jaarlijks verantwoording af over de BIO-normen via de ENSIA-
audit (Eenduidige Normatiek Single Information Audit). Gemeente Heusden voldoet 
aan de normen.

4 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 10, 1.4 Digitaliseren overheid
Fractie: Gemeentebelangen
Vraag: Door de organisatie wordt Maptionnaire ingezet voor bijvoorbeeld Verkeer, 

Ruimtelijke invullingen, inwonerspanels, etc. Tijdens de informatievergaderingen in 
juni hebben we vaak gehoord dat er “meer” participatie met inwoners moet zijn. 
Ook gezien de toekomst wordt participatie een belangrijke pijler onder de 
Omgevingswet.
Vraag: Kunnen wij als raad meer informatie krijgen over Maptionnaire? En hoe 
kunnen we bijvoorbeeld Maptionnaire inzetten voor participatie met inwoners?

Antwoord: Maptionnaire is een online service waarmee op kaarten gebaseerde enquêtes 
gemaakt kunnen worden. Dit leek zowel voor respondenten als voor ons als 
organisatie een prettige extra manier om enquêtes vorm te geven. Vraag en 
antwoord zijn gekoppeld aan een kaart en daarmee aan locaties of gebieden. Dat 
geeft een ruimtelijke component aan vraag en antwoord. Dat is een mogelijkheid 
die andere enquêtevormen niet hebben. In de praktijk zien we echter dat we 
Maptionnaire vrijwel niet inzetten. Gezien de toch wel flinke kosten, hebben we 
daarom besloten zo snel mogelijk ons abonnement op te zeggen en na 2023 
Maptionnaire niet meer te gebruiken. 

In de vraag wordt gesteld dat er “meer participatie met inwoners moet zijn”. Wij 
willen juist insteken op gerichter participeren in plaats van meer participeren. Dit 
hebben wij ook toegelicht  tijdens de themabijeenkomst over participatie. We 
werken aan een praktisch bruikbaar participatiedocument – we denken hierbij 
eerder aan een duidelijke infographic met korte toelichting dan aan een lijvig 
beleidsdocument – waarmee we dat kunnen bereiken. Daarbij zullen we als 
organisatie steeds de ogen open houden voor praktische instrumenten, die ons 
hierbij kunnen helpen. Deze instrumenten verzamelen we in een instrumentenkoffer 
of toolbox. Maptionnaire is zo’n instrument dat bruikbaar leek, maar in de praktijk 
minder toepasbaar was dan gedacht.

5 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 10 1.6 Verkoop gemeentelijke panden
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: Kunnen wij een actueel overzicht ontvangen van panden die vrij en/of niet meer 

nodig zijn?

Antwoord: Eerder dit jaar is door het cluster Vastgoed de VIS-rapportage opgesteld. Het 
actuele overzicht van de panden, gerelateerde contracten en andere informatie zijn 
in dit rapport terug te vinden. Het rapport is op afspraak in te zien, daarvoor kunt u 
een contact opnemen met de leden van de griffie.

6 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 12/13
Fractie: Gemeentebelangen
Vraag: We zien dat het aantal bezoekers op de website (heusden.nl) en de (social)media 

volgers zijn toegenomen. Dit komt waarschijnlijk ook door o.a. de vernieuwde 
website. Dat is positief.



We kunnen door eigen ervaringen aangeven dat de gemeente Heusden ook 
verbetering kan aanbrengen bij de “traditionele kanalen”. Denk hierbij aan de 
bereikbaarheid via de telefoon en meer flexibiliteit of verbreding van vrije inloop 
(zonder afspraak).
Vraag: Bent u eens dat de traditionele kanalen (telefooncentrale en frontoffice) nog 
steeds enorm belangrijk is voor onze inwoners? En kunt u aangeven hoe daar 
(bereikbaarheid) verbetering in gaat komen?

Antwoord: Daar zijn we het zeker mee eens. Daarom is de gemeente 40 uur per week 
telefonisch bereikbaar via 073-5131789. In 2022 was de gemiddelde wachttijd 
slechts 34 seconden. Wekelijks zijn we 43 uur geopend voor inwoners, die 
bijvoorbeeld een rijbewijs of paspoort willen aanvragen. We bieden zowel de 
mogelijkheid om een afspraak te maken (43 uur per week) als vrije inloop zonder 
afspraak (18 uur per week). 
Onze buurgemeenten Waalwijk en ’s-Hertogenbosch zijn wekelijks respectievelijk 
34,25 uur en 45,5 uur geopend. Beide werken uitsluitend op afspraak. 
Uit uw vraag kunnen we niet direct halen welke verbeteringen u voor ogen heeft. 
Natuurlijk staan we open voor concrete suggesties en gaan graag hierover met u in 
gesprek.

7 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 13: grafiek: Telefoontjes inclusief Bijeen:
Fractie: Heusden één
Vraag: 1. Kan deze grafiek worden uitgesplitst tussen telefoontjes naar Bijeen en naar de 

gemeente? 
2. Is er een verklaring voor de terugloop in aantal telefoontjes? 
3. Is er op andere gebieden zoals mail, webformulieren, chats een groei? Kan 

deze ook uitgesplitst getoond worden?

Antwoord: 1. Ja. In 2022 zijn er 7293 telefoontjes binnen gekomen bij Bijeen en 41.215 op 
het algemene nummer van de gemeente. 

2. Al enige jaren loopt het aantal telefoontjes terug. De telefoon blijft wel het 
belangrijkste kanaal voor de inwoners om persoonlijk contact te zoeken met de 
gemeente. 

3. Kijkend naar de afgelopen jaren hebben we het volgende in beeld:
- Buiten Beter app:

-  2021: 4555 meldingen
-  2022: 4702 meldingen

- Chatbot:
-  2022: 10 gesprekken per week

- Whats App: 
-   2022:  4520 berichten

- Email: de cijfers hiervan fluctueren over de jaren. In de loop der jaren zijn 
bepaalde emailstromen naar een eigen mailadres geleid. Zo is in 2022 het 
emailadres facturen@heusden.nl in gebruik genomen. Het aantal ontvangen 
mails via info@heusden.nl geeft geen compleet beeld van de vragen die de 
gemeente ontvangt. In de afgelopen jaren zijn op dit mailadres 
binnengekomen:
-  2021: 33.659
-  2022: 28.646

8 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 15: tabel Verplichte indicatoren Capaciteit



Fractie: DMP Heusden
Vraag: Het aantal FTE per inwoner en percentage externe inhuur is gedaald. Wat is hier 

de oorzaak van? Levert deze vermindering in totale arbeidsuren mogelijk 
problemen op in de werkdruk waardoor projecten uitgesteld worden? Er valt 
namelijk te lezen dat meerdere projecten langer duren vanwege te weinig 
capaciteit. 

Antwoord: Met als aanleiding deze vraag is geconstateerd dat in de jaarrekening per abuis de 
tabel van de begrote cijfers is opgenomen. De juiste tabel treft u onderstaand aan.
Daarin is te zien dat de formatie van 2022 ten opzichte van 2021 gelijk is gebleven. 
Het percentage externe inhuur is wel toegenomen van 10,42% naar 11,41%. 
Directe conclusies over een vermindering van de totale arbeidsuren zijn hieruit niet 
te maken. Ten opzichte van 2022 is de formatie toegenomen, maar het aantal 
inwoners ook. Hierdoor blijft de formatie in fte per 1.000 inwoners nagenoeg gelijk. 
Deze zal in het jaarverslag worden aangepast.

9 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 17: Cirkeldiagram kosten
Fractie: Heusden één
Vraag: Wat voor kosten zijn er gemaakt onder het kopje: B&W reprenstatie/opleiding.

Antwoord: De representatiekosten zijn: 

10 Programma Openbare orde en veiligheid
Pagina Pag. 19: Stimuleren meldingsbereidheid:
Fractie: Heusden één
Vraag: Zijn er al resultaten of de meldingsbereidheid is toegenomen?

Antwoord: Meldingen van ondermijning komen niet alleen binnen bij de gemeente maar ook bij 
diverse opsporingsinstanties. Wij hebben geen gegevens van de 
opsporingsinstanties hieromtrent. We hebben diverse middelen en campagnes 
ingezet via sociale media, op school, en voor de ambtelijke organisatie. We krijgen 
wekelijks meldingen van Meld Misdaad Anoniem (MMA) en Niet Wegkijken binnen, 
er wordt dus zeker gemeld. Er is geen grote toename zichtbaar van deze 

2019 2020 2021 2022
formatie (in FTE per 1.000 inwoners) 6,99 6,93 6,91 6,91
bezetting (in FTE per 1.000 inwoners) 6,36 6,42 6,48 6,56
apparaatskosten (in € per inwoner) 594 611,86 619,65 628,77
externe inhuur (% van totale loonsom en externe 
inhuur) 12,40% 11,32% 10,42% 11,41%
overhead (% van totale lasten) 8.9% 8,14% 8,41% 8,19%



meldingen. Wel zien we dat inwoners onze (wijk)boa’s steeds beter kunnen vinden 
en is er toename zichtbaar van meldingen in de wijk. De trainingen ondermijning 
voor medewerkers hebben wel gezorgd voor een toename van interne meldingen 
en vragen.

11 Programma Openbare orde en veiligheid
Pagina Pag.19: Wijkboa’s 
Fractie: Heusden één
Vraag: Het concept wijkboa’s lijkt een vervanging van de afwezige wijkagenten. Hoe staan 

de wijkboa’s en agenten tot elkaar in verhouding? Welke taken liggen waar? En 
hoe verloopt de samenwerking tussen wijkboa’s en agenten?

Antwoord: De wijkboa is geen vervanger van de wijkagenten. Wijkagenten en boa’s hebben 
ook niet altijd dezelfde bevoegdheden. Onze boa’s zijn echter wel een verlengstuk 
van de wijkagenten en zijn niet alleen de ogen en oren van de gemeente, maar ook 
voor de wijkagenten. Ook andersom is hiervan sprake en door de goede 
samenwerking, is dit voor beide partijen van toegevoegde waarde. 

Wel hebben we te maken met een groeiende druk op de wijkboa’s omdat de politie 
voor veel taken waar ook boa’s de bevoegdheden voor hebben steeds meer een 
terugtrekkende beweging maakt, of hier geen prioriteit meer aan geeft. Onze 
wijkboa’s hebben een steeds belangrijkere informatiepositie in hun wijk doordat zij 
meer in hun wijk aanwezig kunnen zijn. De wijkagenten hebben hier door alle 
ontwikkelingen vaak steeds minder ruimte en tijd voor. Dat betekent dat de 
wijkboa’s, naast hun reguliere boa taken, met name op overlastsituaties, 
buurtproblematiek en zorgcasuïstiek een steeds grotere rol innemen.  

Bovendien komen er vanuit de meldkamer politie regelmatig verzoeken om taken 
op te pakken waar op dat moment geen politie voor beschikbaar is. Ook zitten de 
politie en andere partijen zoals de jongerenwerkers wekelijks bij elkaar. In dit 
overleg worden zaken die men samen op kan pakken besproken en worden 
afspraken gemaakt hoe deze zaken (gezamenlijk) aangepakt gaan worden. Ieder 
vanuit hun rol en mogelijkheden.

12 Programma Openbare orde en veiligheid
Pagina Pag. 19: Digitalisering Wijkboa’s 
Fractie: Heusden één
Vraag: Wat houd de digitalisering en informatiegericht werken in voor de boa’s?

Antwoord: Door de aanschaf van een afzonderlijke module wijk- en buurtgericht werken 
binnen de applicatie waar de boa’s mee werken. Binnen deze applicatie maakten 
onze boa’s al hun processen verbaal voor het Centraal Justitieel Incassobureau 
(CJIB). Door de aanschaf van de extra module kunnen zij nu ook meldingen en 
waarnemingen invoeren. Hiermee kunnen de boa’s sneller bepaalde hotspots  
signaleren en sneller ingrijpen als daar bepaalde problematiek wordt waargenomen 
danwel verwacht. Te denken valt dan aan locaties waar veel bijplaatsingen van 
afval zijn, waar veel jeugdoverlast plaats vindt, waar veel honden niet-aangelijnd 
uitgelaten worden, maar ook waar sprake is van asociaal parkeergedrag in 
bepaalde straten of wijken. Hierdoor kan er meer gericht toezicht en handhaving 
ingezet worden en kunnen boa’s meer buiten werken omdat deze applicatie op 
straat gebruikt kan worden.



13 Programma Openbare orde en veiligheid
Pagina Pag. 19: Bodycams Boa’s: 
Fractie: Heusden één
Vraag: 1. Wat gaat er met de beelden gebeuren nadat ze niet meer nodig zijn?

2. Hoe waarborgen de boa’s de privacy  van inwoners?

Antwoord: 1. De opnames worden bewaard in een beveiligde omgeving. Na 28 dagen 
worden de opnames automatisch verwijderd. Als de opname, binnen de termijn 
van 28 dagen, onderdeel wordt van een opsporingsverzoek, klachtenprocedure 
of inzageverzoek dan worden de beelden bewaard totdat de procedure of 
verzoek is afgerond.

2. Het gebruik van de bodycams is gebonden aan wet- en regelgeving. Er zijn 
regels verbonden aan het gebruik van de bodycams waarin de boa’s opgeleid 
en getraind zijn. Indien mogelijk wordt ook altijd kenbaar gemaakt aan de 
persoon of personen dat er gefilmd gaat worden. Voor meer informatie wordt 
graag verwezen naar de informatie op www.heusden.nl 
https://www.heusden.nl/nietwegkijken/nieuws/2023/bodycam/ 
En het Protocol bodycams gemeente Heusden. 
https://www.heusden.nl/fileadmin/introduction/downloads/Nietwegkijken.nl/BIJ_
Protocol_gebruik_bodycams_gemeente_Heusden.pdf

14 Programma Openbare orde en veiligheid
Pagina Pag. 20 2.1 Integrale veiligheid
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: 1. Gedurende welke dagen en uren worden BOA's ingezet? 

2. Hoeveel Boa's zijn er en voor welke specifieke taken/bevoegdheden?

Antwoord: 1. De boa’s werken in beginsel op alle weekdagen, dus maandag t/m zondag. In 
de weekenden worden zij dus ook ingezet. Ook tijdens avonduren worden zij 
ingezet, de dagen waarop deze inzet plaatsvindt varieert. Dagdiensten zijn 
normaliter van 09:00 tot 17:00 uur en late diensten van 12:30 tot 22:00 uur. 

2. We hebben vijf boa’s binnen gemeente Heusden. Momenteel hebben we vier 
boa’s in dienst, waarvan één coördinator en drie wijkboa’s. De wijkboa’s 
hebben ieder hun eigen wijk waar zij hun netwerkfunctie vervullen en 
meldingen en klachten verwerken. Uiteraard zijn zij ook gemeentebreed 
inzetbaar voor toezicht en handhaving. Voor de rol van jeugdboa wordt op zeer 
korte termijn de vacature ingevuld. Deze jeugdboa is gemeentebreed inzetbaar 
en richt zich meer specifiek op de jeugdoverlast en problematiek, naast de 
reguliere boa-taken. Dit zijn allemaal boa’s bevoegd voor domeinlijst 1, 
openbare ruimte. Zij hebben dus allen dezelfde bevoegdheden.

15 Programma Openbare orde en veiligheid
Pagina Pag. 20: Hondenpoep
Fractie: Heusden één; DMP Heusden
Vraag: Boa’s hebben hotspots gecontroleerd. Is er vermindering van de overlast binnen de 

gemeente?
Er wordt vermeld dat de BOA’s slechts enkele keren een overtreding hebben 
geconstateerd, zijn deze personen ook beboet? 

Antwoord: Een duidelijke vermindering van overlast is lastig meetbaar, wat wel merkbaar is 
dat er na onze controle een lichte daling is van het aantal meldingen hierover.

Het merendeel van de overtreders hiervan is inderdaad beboet, in uitzonderlijke 
gevallen is er waarschuwend opgetreden.

http://www.heusden.nl/
https://www.heusden.nl/nietwegkijken/nieuws/2023/bodycam/
https://www.heusden.nl/fileadmin/introduction/downloads/Nietwegkijken.nl/BIJ_Protocol_gebruik_bodycams_gemeente_Heusden.pdf
https://www.heusden.nl/fileadmin/introduction/downloads/Nietwegkijken.nl/BIJ_Protocol_gebruik_bodycams_gemeente_Heusden.pdf


16 Programma Verkeer en Vervoer
Pagina Pag. 25: 3.2. Openbare verlichting.
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Op meerdere plaatsen zijn van de openbare verlichting armaturen vervangen en 

lampen vervangen door Ledverlichting. De lichtopbrengst (lichtspreiding) is 
beduidend minder geworden. Worden de resultaten van de vervanging in de 
donkere perioden vanuit de gemeente beoordeeld en/of eventueel aangepast?

Antwoord: De led-armaturen welke worden gebruikt zijn voorzien van 
straatverlichtingsoptieken welke zorgen voor de best mogelijke gelijkmatige 
verlichting. 
Indien specifiek aangegeven wordt om welke straten en lichtmasten het gaat dan 
kan gekeken worden of een klacht terecht is en of aanpassingen noodzakelijk zijn. 
Klachten kunnen bijvoorbeeld via de BuitenBeter app gemeld worden

17 Programma Verkeer en Vervoer
Pagina Pag. 26: Kwaliteit openbare ruimte
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Via gerichte maatregelen in de openbare ruimte bijdragen aan het verbeteren van 

de luchtkwaliteit en het verminderen van geluidshinder. Wat zijn die gerichte 
maatregelen geweest in 2022.

Antwoord: Door een proactieve plaatsing van laadpalen in 2022 (van 30 naar 100) zijn we 
voorbereid op de laadbehoefte van 2025. Hiermee worden bestuurders 
gestimuleerd over te stappen van rijden op fossiele brandstof naar elektrisch 
vervoer. Ook ons eigen wagenpark is deels geëlektrificeerd. Het gaat hierbij om 9 
voertuigen die in 2021 zijn aanbesteed en in 2022 zijn geleverd.

Ook in 2022 zijn bij scholen acties gevoerd om leerlingen te stimuleren om te voet 
of met de fiets naar school te komen. Daarnaast zijn op diverse locaties op onze 
wegen snelheidsremmende maatregelen getroffen om de gemiddelde rijsnelheid 
van het gemotoriseerd verkeer te verlagen.

Er is gecommuniceerd over bewustzijn tav houtkachels op de social media en in de 
Nu & Morgen. Daarnaast zijn er minder stookvergunningen verleend vanuit de 
APV.

Er wordt subsidie verleend om particuliere huizen te verduurzamen, hetgeen zorgt 
voor minder gasverbruik en dus een betere luchtkwaliteit. Ook de gemeentelijke 
panden zijn verduurzaamd. Denk hierbij oa aan Die Heygrave. Om dit te monitoren 
is het luchtmeetnet van de Natuur- en Milieuvereniging ondersteund door een 
eenmalige uitkering.

18 Programma Verkeer en Vervoer
Pagina Pag. 29: GOL 
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Wat zijn de mogelijke gevolgen van de definitieve uitspraak van de ABRvS en 

welke risico’s brengen deze mogelijke gevolgen met zich mee?

Antwoord: Er zijn 2 mogelijke uitspraken waarschijnlijk, positief of negatief, dus doorgaan of 
niet. Een hele kleine kans, maar niet helemaal uitgesloten is dat er maatwerk nodig 
is. Voor alle drie de mogelijkheden heeft dit gevolgen. We gaan uit van een 



positieve uitspraak en daarmee de doorgang van de GOL. Als er een positieve 
uitspraak is, dan zal er een kredietaanvraag volgen voor de vertraging/ indexering 
etc. Na goedkeuring van dit krediet door de raad (en de raad van Waalwijk en 
Provinciale Staten) kan het GOL project werkelijk worden uitgewerkt richting 
uitvoering en werkelijk worden uitgevoerd. Dit zal voor een deel van de organisatie 
capaciteit vragen, inhoudelijk gezien. En bij het werkelijk starten vraagt dit veel van 
de omgeving, dan gaat alles rondom GOL op de schop. Na een uitvoeringsperiode 
van ongeveer 2 jaar zal de GOL gerealiseerd zijn. Waarbij we verder kunnen met 
bouwen in De Grassen en alle andere gerelateerde projecten.

19 Programma Verkeer en Vervoer
Pagina Pag. 30: Grafiek aantallen schadeclaims 
Fractie: Heusden één; DMP Heusden
Vraag: Is de stijging van het aantal schadeclaims te verklaren?

Aantal schadeclaims verkeer is behoorlijk gestegen volgens de grafiek (van 13 naar 
31). Wat is de oorzaak?

Antwoord: Binnen het domein openbare ruimte zijn er verschillende typen schadeclaims zoals 
valpartijen over stoeptegels met letsel, vallende takken maar ook schade als gevolg 
van opspattende stenen bij maaiwerkzaamheden.

Er is inderdaad een toename van aansprakelijkstellingen. Het is moeilijk hier een 
specifieke oorzaak voor aan te wijzen. De aard van de schadeclaims binnen wegen 
is dusdanig uiteenlopend dat deze niet zondermeer is te relateren aan ons 
onderhoudsniveau of –inspanningen. Daarnaast, een schadekwestie van 2022 kan 
soms ook pas in 2023 worden afgehandeld. Daarom kunnen we niet concluderen 
dat de schadeclaims verdubbeld zijn en/of concrete aantallen noemen. 
Tegelijkertijd hebben wij wel de indruk dat inwoners de gemeente steeds 
makkelijker aansprakelijk stellen. Het grootste deel van de schadeclaims worden 
afgewezen.

20 Programma Verkeer en Vervoer
Pagina Pag. 32: Kosten wegen, kunstwerken en bermen
Fractie: DMP heusden
Vraag: Uitgaven wegen, kunstwerken en bermen zijn aanzienlijk hoger dat in de eerste 

(initiële) begroting. Wat is er in 2022 extra uitgevoerd wat in de initiële planning niet 
geraamd was (maar later wel in de aangepaste begroting is meegenomen)? Kosten 
wegen kunstwerken e.d. is in 2022 5,747 mln ipv 1,951mln initieel begroot. 

Antwoord: Het bedrag in de jaarrekening 2022 is aanzienlijk (€ 3.796.000) hoger dan in de 
primaire begroting 2022. Dit is niet het gevolg van extra uitgevoerd werk maar is 
met name het gevolg van het raadsbesluit dd .27 september 2022. Hierbij is voor 
onderhoud wegen een aanvullend structureel bedrag van € 1.125.000 beschikbaar 
gesteld voor storting in de voorziening groot onderhoud wegen. Daarnaast is op dat 
moment ook besloten om een bedrag van € 2.383.000 te storten in een nieuw te 
vormen voorziening achterstallig onderhoud wegen. Bij het opmaken van de 
jaarrekening is nog een aanvullende storting in de voorziening achterstallig 
onderhoud wegen gedaan van € 185.000.

21 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 34: Inzet externe centrum manager
Fractie: DMP Heusden



Vraag: Wat zijn de concrete resultaten van de inzet van de externe centrummanager in het 
centrum van Vlijmen en kan specifiek worden aangegeven in hoeverre dit heeft 
geleid tot een verbeterde samenwerking tussen ondernemers.

Antwoord: De winkeliersvereniging van Vlijmen had aangegeven dat de samenwerking in 
Vlijmen erg terug liep. Er waren nog maar 10 winkeliers lid van de vereniging 
waardoor er geen draagvlak, handjes en financiële middelen waren om activiteiten 
te organiseren. Samen met de tijdelijke externe centrummanager heeft een 
inventarisatie plaatsgevonden onder de winkeliers wat de wens is voor een 
vereniging. De gesprekken en bijeenkomsten afgelopen jaar hebben ertoe geleid 
dat er weer meer draagvlak en animo is.  Op dit moment loopt er een enquête in 
Vlijmen om te kijken of er voldoende draagvlak is voor een ondernemersfonds. We 
zijn hierover in overleg met Kenmanagement om dit optimaal voor te bereiden.

22 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 34: uitstel vergroeningsplan
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Wat zijn de redenen voor het uitstel van de uitvoering van het vergroeningsplan 

voor het Raadhuisplein in het centrum van Drunen en wanneer is de verwachting 
dat dit alsnog zal worden gerealiseerd? 

Antwoord: Er zijn meerdere ontwikkelingen die samenkomen in het centrum van Drunen 
(brandweerkazerne, gemeentehuis, initiatieven van derden) waarbij een 
gebiedsvisie noodzakelijk is zodat later geen ontwikkelingen geremd worden (denk 
aan een overall visie en balans op werken en wonen, groen, waterberging, 
parkeren, verkeersstomen, etc). Vanwege gebrek aan interne capaciteit kon de 
visie en het plan nog niet worden uitgevoerd. De verwachting is dat dit na zomer 
van 2023 wordt opgepakt en 2024 werk in uitvoering komt.

23 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 35: Jongeren
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Voor jongeren is er de laatste jaren steeds minder te doen in de gemeente 

Heusden. Wat is er in 2022 specifiek gedaan om er voor te zorgen dat de 
gemeente Heusden een aantrekkelijke plek blijft voor jongeren tussen de 18 en 31 
om hun vrije tijd door te brengen? 

Antwoord: Om de gemeente Heusden een aantrekkelijke plek te laten zijn voor jongeren 
tussen de 18 en 31 jaar werken we aan voldoende faciliteiten op het gebied van 
sport, cultuur en ontmoeten. De behoeften van deze leeftijdsgroep in het 
doorbrengen van hun vrije tijd zijn breed. 
We zijn als gemeente in gesprek met onze horecagelegenheden, organisatoren 
van evenementen, culturele instellingen, sportverenigingen en maatschappelijke 
organisaties om gezamenlijk te zorgen voor een aantrekkelijk aanbod. 
Gesubsidieerde partijen hebben onder andere Vliedberg uit z’n Dak, Heusden Pop 
Up en Next Level opgezet met en voor jongeren in deze leeftijdsgroep. 
Horecagelegenheden en culturele instellingen stimuleren we om in hun 
programmering in te zetten op jongeren. Dit gebeurde in 2022 onder andere via 
subsidieregelingen voor horeca-activiteiten, maatschappelijke initiatieven en het 
jaarthema. Onder andere Pleinfontein en de Zeepkistenrace in Elshout waren 
evenementen in 2022 waar veel jongeren in deze leeftijdsgroep aanwezig waren.



Tot slot is in 2022 gestart met de voorbereidingen voor de komst van Beweeg- en 
Ontmoetlocaties waarin onder andere ingezet wordt op aantrekkelijke plekken voor 
ontmoeting in de openbare ruimte voor jongeren.

24 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 36: 
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Welke maatregelen zijn er genomen om de veiligheid van bomen in de gemeente te 

waarborgen en hoeveel bomen zijn er in totaal veilig gemaakt?

Antwoord: De bomen die in 2020 onveilig zijn bevonden zijn gesnoeid, geveld, of kregen de 
noodzakelijke herkeuring. Het totaal ging om ongeveer 11.000 bomen.    

25 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 36: 
Fractie: DMP heusden
Vraag: Wat zijn de resultaten van het project “Dorpsnatuur” van de NMVH en hoe heeft dit 

project bijgedragen aan het vergroten van het besef van biodiversiteit? 

Antwoord: De Natuur- en Milieuvereniging de gemeente Heusden (NMVH) heeft bijgedragen 
aan bewustwording van inwoners over natuur en biodiversiteit door persberichten, 
lezingen, cursussen, en rondgangen met bewoners. Ook stelden zij tegen korting 
plantmateriaal en nestkasten beschikbaar, die goed zijn voor de biodiversiteit.

26 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 36: 
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Hoeveel aanmeldingen zijn er ontvangen voor het ErvenPlus-programma om 

biodiversiteit op erven te vergroten? 

Antwoord: Aan het ervenplus 3.0 programma van de gemeente Heusden hebben 11 erven 
meegedaan.

27 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 37: werkgelegenheid naar sector.
Fractie: Heusden één
Vraag: Opvallend wij zien een terugloop bij de sector Industrie, daarin tegen zien wij het 

aantal vestigingen van bedrijven in Heusden toenemen (pag38)
Is aan te geven de oorzaak de terugloop van de werkgelegenheid bij de sector 
Industrie?

Antwoord: Bij het opstellen van de jaarrekening waren de werkgelegenheid cijfers over 2022 
nog niet bekend. Deze zijn inmiddels wel bekend. Achteraf worden cijfers van 
vorige jaren ook nog wat gecorrigeerd. Onderstaand het juiste actuele overzicht. De 
terugloop in industrie is nu niet zichtbaar meer en in lijn der verwachting met het 
toenemen van het aantal vestigingen. Deze zal in het jaarverslag worden 
aangepast.



28 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 42/43  Onderwijs-Integraal huisvestingsplan onderwijs 5.1
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Welke afspraken zijn er met welke scholen gemaakt voor de opvang van de 

vluchtelingenkinderen.
Met de huisvesting van een twee nieuwe groepen vluchtelingen uit Oekraïne in de 
Voorste Zeedijk (aantal 115) en de Grotestraat (aantal 60) in Drunen, wordt de 
vraag naar onderwijs nog groter. Wat is er gedaan om dit te kunnen vormgeven, 
gezien de druk op het onderwijs op dit moment? Het garanderen van goed 
onderwijs en aandacht voor alle leerlingen, groepsgrootte die te overzien is en te 
behappen voor de leerkrachten en daarnaast onderwijs en integratie voor de 
vluchtelingenkinderen.

Antwoord: Bij de eerste aankomst van nieuwkomers uit Oekraïne is er direct contact gelegd 
met de scholen om gezamenlijk te bekijken wat er nodig is om kwalitatief goed 
onderwijs te bieden. We hebben hierin samen met de schoolbesturen van zowel 
Stichting Talentis als Stichting Scala gekeken naar de locaties, de ruimtebehoefte, 
de groepssamenstellingen, de groepsgrootte, de faciliteiten en de afstanden. 
Hierop hebben de scholen een indeling gemaakt voor de opvang, voornamelijk 
binnen het reguliere onderwijs, om zo ook de sociale interactie tussen de kinderen 
te bevorderen. Met voortschrijdend inzicht is er door de scholen ook verder 
ontwikkeld richting specifieke taalklassen, waar de Oekraïense kinderen aan 
deelnemen. 
Daarnaast zijn er ook informatieavonden georganiseerd om hen bij te praten over 
de procedures in Nederland en hen de kans te geven hun vragen te stellen.

Bij de nieuwe groepen Oekraïners zijn we wederom samen met de scholen om tafel 
gegaan. Hierbij hebben we dezelfde vragen gesteld als bij de eerste groep.
Waar er bij de eerste groep nog voldoende operationele ruimte bestond, hebben ze 
voor de tweede groep extra ruimte moeten creëren in een drietal scholen. We 



weten echter niet om hoeveel kinderen het daadwerkelijk gaat, wat de 
samenstelling van de groep is en per wanneer de kinderen kunnen instromen in het 
onderwijs.
De schoolbesturen nemen hiervoor al wel extra personeel in dienst en maken 
ruimtes geschikt voor onderwijs. De gemeente draagt hierbij zorg voor de inrichting 
van deze lokalen. Er is bewust voor gekozen om de kinderen fysiek in de scholen 
deel te laten nemen aan het onderwijs, zodat ze spelenderwijs op gelijkwaardig 
niveau met de kinderen op school kunnen mengen. Ook deze kinderen kunnen 
gebruik maken van het taalonderwijs en ook deze keer zal er een 
informatiemoment plaatsvinden.

De kinderen vanaf 11+, 12 jaar (op inschatting door de scholen) stromen in op het 
ISK in Waalwijk, waarbij de reguliere procedure wordt gevolgd. Ook hier bestaat er 
druk op de beschikbare ruimte en het personeel, mede door de regionale functie. 
Met hen is afgesproken dat we over en weer open communiceren en bij specifieke 
casuïstiek ervoor zorgen dat de juiste professionals aan de casus verbonden 
worden.

29 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 42/43  Onderwijs-Integraal huisvestingsplan onderwijs 5.1
Fractie: DMP Heusden
Vraag: "-Wat betekent het versnellen van de uitvoering van het IHP voor de financiën? -Is 

het huidige IHP doorgerekend met de laatste nieuwe peil van bouwkosten? en is de 
versnelling in de uitvoering die beoogt wordt daarmee financieel haalbaar?"
"-Wat is de stand van zaken betreffende de nieuwbouw van de Bussel. -Wat is de 
uitkomst van het onderzoek naar de versnelling van de bouw. -Welke kosten 
brengen de tijdelijke onderwijsruimtes met zich mee. -Wanneer de nieuwbouw 
vertraagt, wat betekent dit dan voor het toenemende leerlingaantal in relatie tot de 
tijdelijke onderwijsruimtes? "

Antwoord: Op dit moment loopt de uitvoeringsplanning van enkele maatregelen achter op de 
planning van het IHP. Door te versnellen op deze specifieke maatregelen proberen 
we de geplande maatregelen alsnog binnen de looptijd van dit IHP te kunnen 
uitvoeren. Het inlopen van de achterstand op investeringen heeft geen financieel 
effect.

Het huidige IHP is doorgerekend op prijspeil 2022, de actualisatie vindt plaats vanaf 
september 2023. Bij het actualiseren van het IHP zal gebruik worden gemaakt van 
de nieuwe norm die eind 2023 wordt vastgesteld. In de voorjaarsnota 2023 is het 
globale effect van de hogere VNG-norm 2023 opgenomen voor een structureel 
bedrag van € 27.000.

De versnelling heeft vooral betrekking op het proces rond De Bussel. Jongleren en 
Wereldwijs hebben geen beoogd effect op de financiële haalbaarheid.

-De ontwikkelingen voor de nieuwbouw hebben enige tijd stilgestaan wegens de 
uitblijvende vorderingen en uitspraken rondom GOL. Op dit moment wordt er een 
impuls gegeven aan de planvorming van de nieuwbouw met alle 
samenwerkingspartners.

Het onderzoek richtte zich op de vraag of het loskoppelen van de maatschappelijke 
bestemming uit het totaalplan voor de Grassen tijdswinst zou opleveren voor de 



realisatie van de maatschappelijke functies en of dit consequenties zou hebben 
voor de locatie van de percelen. 

De tijdelijke huisvesting vergt een eenmalige investering van ongeveer € 65.000 
inclusief BTW. Daarnaast is sprake van een huurprijs van ongeveer € 15.400 per 
jaar. 

Wanneer de nieuwbouw vertraagt, betekent dit dat er gesproken moet worden met 
BS De Bussel over de behandeling van nieuwe aanmeldingen. De school mag bij 
ondercapaciteit een wachtlijst hanteren en mag doorverwijzen naar de 
dichtstbijzijnde geschikte voorziening. Vanwege de beperkingen tot uitbreiding op 
de huidige locatie zullen er geen extra ruimtes toegevoegd worden. Echter, de 
onlangs toegevoegde huisvesting is afgestemd op de toekomstige vraag in relatie 
tot de overbrugging naar nieuwbouw.

30 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 42/43  5.1 Onderwijs-Integraal huisvestingsplan onderwijs
Fractie: DMP Heusden
Vraag: We lezen “We willen de financiën voor de huisvesting van het d’Oultremontcollege 

in handen van één partij brengen. In 2022 zijn we gestart met een onderzoek hoe 
we dit verder kunnen doen. We hebben in 2022 de eerste stappen gezet om in 
2023 een besluit te nemen over de huisvesting van het d’Oultremontcollege”
Vraag: Wanneer wordt het onderzoek afgerond en worden wij als raad daarover 
geïnformeerd?

Antwoord: In de raadsvergadering van december 2023 zal de raad worden geïnformeerd over 
de huisvesting van het d’Oultremont College.

31 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 43  Onderwijs
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Wat zijn de resultaten van het jaarlijkse onderzoek naar de kwaliteit van 

peuteropvang en de monitoring van wachtlijsten? Zijn er voldoende 
peuteropvanglocaties beschikbaar en voldoen ze aan de vereiste 
kwaliteitsnormen? Hoe wordt er specifiek gezorgd voor voldoende VVE in 
verhouding tot kinderen die niet tot deze doelgroep behoren? 

Antwoord: De resultaten van het onderzoek van Oberon en de monitoring van de wachtlijsten 
door de GGD zullen binnenkort met de raad gedeeld worden met een 
Raadsinformatiebrief. Op dit moment zijn er voldoende peuteropvanglocaties 
beschikbaar over het hele werkgebied van de gemeente Heusden en deze voldoen 
aan de GGD-kwaliteitsnormen. Er zijn nauwelijks wachtlijsten. Daarnaast zien we 
dat ouders toch graag hun kind op een locatie dicht bij huis willen plaatsen. 
Daardoor moeten ze soms wat langer wachten voor het kind geplaatst wordt. De 
gemeente monitort regelmatig de verhouding met de VVE-partners, maar als 
gemeente hebben we nauwelijks invloed op de instroom van niet-doelgroep 
kinderen. We willen als gemeente alle ouders van kinderen van x leeftijd (bijv. 2 
jaar) aanschrijven om hen te wijzen op de mogelijkheid tot peuteropvang. Daarmee 
willen we ook een grotere groep niet-doelgroep kinderen bereiken.

32 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 43  Onderwijs-onderwijsachterstanden 5.2
Fractie: DMP Heusden



Vraag: "In november 2022 hebben we een motie ingediend die het volgende opriep: • te 
onderzoeken of er extra middelen kunnen worden ingezet voor extra 
ondersteuning, in de vorm van extra handen, op de peutergroepen waar een vve-
aanbod is en de meerderheid van de kinderen een vveindicatie heeft; • en daarbij te 
onderzoeken of hiervoor, onder andere de zgn. Asschergelden, kunnen worden 
ingezet. Kun je aangeven of en welke actie er ondernomen zijn om dit te 
onderzoeken?"

Antwoord: We zien mogelijkheden om kinderen - op specifieke - locaties extra ondersteuning 
te bieden en zijn hiermee aan de slag gegaan. Hiervoor lopen momenteel 
voorbereidingen om in schooljaar 2023/2024 een pilot te draaien. De vraag hiervoor 
staat momenteel uit bij Mikz. Hierbij vragen we hen ook om de mogelijkheden van 
hun VVE-aanbod uit te breiden, zodat het aanbod beter past voor werkende 
ouders. We kijken momenteel ook hoe we voor de andere partijen (niet Mikz) VVE 
aantrekkelijk kunnen houden.

33 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 43  Onderwijs-onderwijsachterstanden 5.2
Fractie: DMP Heusden
Vraag: "-Hoeveel fte is er beschikbaar voor de gehele gemeente? -Op welke plaatsen 

worden ze ingezet? -Hoe ziet de inzet van deze HBO geschoolde medewerkers er 
in de praktijk uit? -Wat heeft deze inzet opgeleverd in 2022?"

Antwoord: De VE-coaches worden op alle peuterspeelzaal locaties van MIKZ binnen de 
gemeente Heusden ingezet. Dit zijn de peuterspeelzalen bij Olof Palme, Carrousel, 
Wereldwijs, Bengelenbak, Maravilla, Bellefleur, Tierelantijn. Daarnaast maakt ook 
Meneer Stippel gebruik van een VE-coach. De VE-coach gaat met de pedagogisch 
medewerkers in gesprek over wat ze ziet en wat de pedagogisch medewerkers zelf 
ervaren. Vervolgens wordt er samen op zoek gegaan naar ontwikkelpunten. Dit 
doen zijn met een observatie en coaching op de locatie waar de pedagogisch 
medewerker actief is. Hierbij kijkt de VE-coach in actie mee met de pedagogisch 
medewerker en wordt direct geëvalueerd. Zo kijkt de VE-coach ook gelijk mee hoe 
bijvoorbeeld ouderbetrokkenheid gestimuleerd kan worden. De VE-coach is 
daarnaast ook betrokken bij de overgang van voorschool naar basisschool en stemt 
de overdracht af met de intern begeleiders van de basisscholen. De concrete 
opbrengst is dat alle medewerkers zijn gecoacht in het opbrengst gericht werken.

De informatie over het aantal fte’s is uitgevraagd bij de betrokken organisaties en 
wordt nog nagezonden. 

34 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 43  Onderwijs-onderwijsachterstanden 5.2
Fractie: DMP Heusden
Vraag: "-'We hebben peuters in beeld gebracht die geen gebruik maken van de 

voorschoolse voorzieningen'. Hoeveel peuters zijn er bereikt die voorheen nog niet 
in beeld waren? -Wat is de inschatting van aantallen kinderen die je nog niet in 
beeld denkt te hebben? en hoe ga je die bereiken?"

Antwoord: Door de halfjaarlijkse monitoring van de wachtlijsten door de GGD krijgen we 
inzicht in het aantal kinderen (12 kinderen in Q4 2022) en de reden om geen 
gebruik te maken van voorschoolse voorzieningen. De GGD heeft meer aandacht 
voor de reden van dit zogenaamde ‘non-gebruik’, waardoor de hele VVE-keten 
beter kan sturen op deze specifieke reden van non-gebruik. Daarnaast is er een 



blinde vlek van kinderen die niet naar het consultatiebureau gaat. Deze zijn dus niet 
in beeld. Hoe groot deze groep is, is onbekend. Het bereiken van deze doelgroep 
reikt verder dan alleen de toeleiding naar voorschoolse voorzieningen en betreft 
ook andere terreinen zoals gezondheid en algehele ontwikkeling.

35 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 43/44  Onderwijs-onderwijsachterstanden 5.2
Fractie: DMP Heusden
Vraag: "-Wat is het geschatte percentage of aantal kinderen die we niet in beeld hebben? -

Wat zijn de acties om ook die kinderen in beeld te krijgen?"

Antwoord: Er is een blinde vlek van kinderen die niet naar het consultatiebureau gaat. Deze 
zijn dus niet in beeld. Hoe groot deze groep is, is onbekend. Het bereiken van deze 
doelgroep reikt verder dan alleen de toeleiding naar voorschoolse voorzieningen en 
betreft ook andere terreinen zoals gezondheid en algehele ontwikkeling. Samen 
met de GGD kijken we naar mogelijkheden om deze doelgroep te bereiken.

36 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 44  Onderwijs-Leerlingenvervoer 5.3
Fractie: DMP Heusden
Vraag: "-Wat heeft het stimuleren van zelfredzaamheid opgeleverd? Over welke aantallen 

hebben we het in verhouding tot de leerlingen die gebruik maken van 
leerlingvervoer? -Wordt het gebruik maken van leerlingvervoer geëvalueerd met de 
ouders en het kind? Kunnen ouders en kinderen terugkomen op hun keuze om 
alsnog zelfstandig te reizen of andersom omdat dat op dat moment passend is in 
de ontwikkeling van het kind?"

Antwoord: Het stimuleren van de zelfredzaamheid is lastig. Het gaat slechts om enkele 
leerlingen, maar bij deze groep vieren we elk succes. De matige dekking van het 
OV-netwerk in onze gemeente draagt ook niet bij aan het kunnen stimuleren van 
deze zelfredzaamheid.

In principe wordt het gebruik van het leerlingenvervoer niet geëvalueerd met de 
ouders, maar wanneer hier op casusniveau behoefte aan is of bijsturing nodig is, 
vinden er wel incidenteel gesprekken plaats met ouders om te komen tot een 
passende oplossing. Ouders kunnen dan ook zelf aangeven of hun kind toch liever 
zelfstandig reist of wanneer zelfstandig reizen toch niet meer mogelijk is, terugvalt 
op het leerlingenvervoer.

37 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 45 5.4 - Bestrijden schoolverzuim en aanpak vroegtijdige schooluitval
Fractie: Gemeentebelangen
Vraag: Grotendeels van de vsv’ers (landelijk) zijn MBO-studenten, met name eerstejaars 

MBO-studenten. We lezen; “Minimaliseren van schooluitval en vroegtijdig 
schoolverlaten” & “we hebben meer leerplichtconsulenten dan in voorgaande 
jaren”. Dit heeft dat goed uitgepakt, in de regio Noord-Oost Brabant scoort de 
gemeente Heusden heel goed. Zie VSV dashboard: 
https://informatieproducten.duo.rijkscloud.nl/public/dashboardvsvopen/ 
Als het gaat om aanpak van schoolverzuim, is er nog werk aan de winkel.

Vraag 1: Kunt u verklaren waarom wij als gemeente een hoog verzuimpercentage 
hebben bij scholieren? 
Vraag 2: Welke activiteiten zijn ingezet door onze gemeente om de vsv’ers te 
minimaliseren?



Antwoord: 1. Er is waarschijnlijk meer dan één verklaring voor het hoge verzuimpercentage. 
In schooljaar 2021-2022 is de registratie van verzuimmeldingen overgegaan op 
een nieuw registratiesysteem. Door de aard van de registratie van meldingen 
kan dit een toename veroorzaken. Ook het feit dat dit nog binnen de corona-
periode viel kan mede de oorzaak zijn voor het hogere verzuim. Door het vele 
online-onderwijs, werden meldingen gedaan op basis van andere criteria dan 
wanneer er fysiek les gegeven werd. We vermoeden dat de basisgegevens van 
deze waarneembare piek in de cijfers niet dezelfde betrouwbaarheidsinterval 
hebben als voorgaande of toekomstige jaren. 

2. Sinds dit schooljaar zijn een viertal consulenten van Bijeen Heusden gevraagd 
veel van de preventieve taken, die leerplicht eerder uitvoerde, over te nemen. 
Dit betekent dat zij proactief deze casuïstiek oppakken, om in een vroeger 
stadium te proberen de jongere terug te begeleiden naar onderwijs, te 
begeleiden naar arbeid en in sommige gevallen naar een vorm van 
dagbesteding.

38 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 46 tabel Voor en vroegschoolse opvang.Onderwijs-onderwijsachterstanden
Fractie: Heusden één, DMP Heusden
Vraag: "Het aantal niet geplaatste VVE kinderen tussen de 2-4 jaar (zie schema) blijft de 

afgelopen jaren gelijk (11-13-12). Er is het afgelopen jaar extra ingezet op 
uitbreiding van het aantal VVE plaatsen, per okt 2022, door een extra VVE groep te 
openen in Vlijmen. Gezien de daling van het aantal indicaties en het gelijk blijven 
van het aantal niet geplaatste peuters lijkt dit niet gewerkte te hebben. -Kan men 
aangeven of deze redenatie klopt en wat de oorzaak hiervan is?"
Hoe kan het dat er ondanks een terugloop van indicaties er nog steeds 12 kinderen 
niet zijn geplaatst?

Antwoord: Ondanks intensieve gesprekken van de GGD zien we dat kinderen niet geplaatst 
worden, omdat ouders het nut van de voorschoolse voorzieningen niet inzien. We 
willen als gemeente alle ouders van kinderen van x leeftijd (bijv. 2 jaar) 
aanschrijven om hen te wijzen op de mogelijkheid tot peuteropvang. Daarmee 
willen we ook een grotere groep niet-doelgroep kinderen bereiken.

Onder de 12 niet-geplaatste kinderen vallen ook een aantal kinderen die het 
grootste deel van het jaar niet in onze gemeente verblijven, maar hier wel 
ingeschreven staan.

39 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 47 relatief verzuim, ongeoorloofd afwezig.
Fractie: Heusden één
Vraag: In 2021 piekte het aantal ongeoorloofd afwezigen. Verondersteld wordt dat corona 

hier een rol in speelt.
1. is hier nader onderzoek naar geweest en heeft dit geleid tot (aanvullende) 

maatregelen?
2. zijn de (voorlopige) cijfers voor 2022 inmiddels beschikbaar?

Antwoord: 1. Er heeft geen nader lokaal onderzoek plaatsgevonden op dit onderwerp. De 
resultaten van de diverse landelijke onderzoeken laten hierin globaal hetzelfde 
beeld zien, er is landelijk een piek waarneembaar in 2021 ten tijden van corona. 



2. Nee, deze cijfers zijn nog niet beschikbaar. Normaliter vindt de publicatie plaats 
aan het einde van een schooljaar. Bij aanvang van 2023-2024 zullen deze 
cijfers gepubliceerd worden.

40 Programma Onderwijs
Pagina Pag. 49 Onderwijs Hoe is het geld besteed?
Fractie: Heusden één
Vraag: De kosten voor Voor- en Vroegschoolse educatie bedragen € 984k.

1. omdat dit een forse post is en dit niet specifiek wordt geduid, graag een nadere 
uitsplitsing van deze grootste post. De kosten voor het leerlingenvervoer 
bedragen € 673k. Daarvan maken 229 leerlingen gebruik. De kosten per 
leerling bedragen dan ruim € 2.900.

2. hoe verhouden de cijfers van de gemeente Heusden zich hierin tot andere 
gemeenten?

Antwoord:
Taalondersteuning voor ouders (VoorporTAAL en Taalhuis) € 42.443,00
Peuteropvang (niet-doelgroep kinderen)                                       € 124.690,42
VVE peuteropvang en kleuterklas € 700.275,14
Monitor VVE € 14.411,20
Leegstand Peuterspeelzaal € 68.865,82
Overig € 33.488,00
Totaal € 984.173,58

Uit de monitor over het leerlingenvervoer door Oberon blijkt dat in de gemeente 
Heusden de gemiddelde kosten per vervoerde leerling aanzienlijk lager liggen dan 
vergelijkbare gemeenten (gemeenteklasse 20k-50k). De gemiddelde kosten per 
vervoerde leerling zijn voor de gemeente Heusden ook beduidend lager dan het 
landelijk gemiddelde. In vergelijking tot andere gemeenten heeft de gemeente 
Heusden relatief meer leerlingen die gebruik maken van leerlingenvervoer.

41 Programma Sport en cultuur
Pagina Pag. 50 ev
Fractie: VVD
Vraag: Wat is de structurele invloed van SPUK op de begroting van sport & cultuur?
Antwoord: Uit de vraag blijkt niet welke SPUK bedoeld wordt, maar over het algemeen kan 

worden gesteld dat een SPUK een tijdelijk karakter heeft en er geen sprake is van 
een structurele invloed op de begroting.

42 Programma Sport en cultuur
Pagina Pag. 53 Kerkenvisie 
Fractie: Heusden één
Vraag: 1. Is er inmiddels de capaciteit aanwezig om te starten met de uitvoering?

2. Gesprekken zijn in 2022 niet doorgezet wegens een gebrek aan ambtelijke 
capaciteit Wat is de verwachting over het opleveren van deze visie?

Antwoord: 1. Er is inmiddels weer capaciteit om het opstellen van een kerkenvisie verder op 
te pakken. Na de zomer zal gestart worden met één-op-één gesprekken met de 
verschillende kerkbesturen.

2. Wij verwachten in de loop van 2024 een eerste versie van de kerkenvisie op te 
kunnen leveren.

43 Programma Sport en cultuur



Pagina Pag. 53, 6.4 Sport en bewegen
Fractie: VVD
Vraag: Op pag. 53 staat: ”voorkomen of verminderen van maatschappelijke problemen”

Welke problemen heeft u opgelost of vermindert met de inzet van 262K aan extra 
inzet van personeel?

Antwoord: Er is geen directe koppeling tussen de 262K aan extra inzet personeel en het 
voorkomen of verminderen van maatschappelijke problemen.
Deze 262K is ingezet op de volgende onderdelen:
- Werkzaamheden buitendienst aan sportparken
- Doorontwikkeling sportparken
- Sportinfrastructuur op kwalitatief goed niveau houden
- Reguliere dienstverlening sportbedrijf   

44 Programma Sport en cultuur
Pagina Pag. 55 Deelnemers activiteiten Pieck
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Er is een grote stijging te zien bij het Pieck vwb deelnemers theater / beeldend 

literatuur. Wat is de verklaring voor deze (positieve) stijging?

Antwoord: Een gedeelte van de verklaring is, dat er in 2022/2023 op twee scholen docenten 
van het Pieck ingeschakeld zijn om wekelijks muziekles en beeldende lessen te 
geven. Deze worden bekostigd door NPO-gelden en zullen waarschijnlijk eind van 
dit schooljaar weer stoppen. 
Een andere gedeelte wordt verklaard door de algehele groei aan cursisten sinds 
oktober 2022. Zo is er een groei aan activiteiten specifiek voor jeugd en jongeren in 
Vlijmen. ( nieuwe theaterlessen, nieuwe beeldende lessen)
Ook heeft het Pieck speciale dagen georganiseerd voor specifieke doelgroepen 
(bijvoorbeeld slagwerkdag, saxofoondag, Gouden Dans)

45 Programma Sociaal Domein
Pagina Pag. 61 Sociaal Domein-Jeugdbeleid 7.2
Fractie: DMP Heusden
Vraag: "-'Samen met de Toegang' , welke drie gemeenten zijn gestart met dit project? -

Hoe ziet die samenwerking eruit? -Wat is de eerste indruk van wat het opgeleverd 
heeft? "

Antwoord: De gemeenten Waalwijk, Oisterwijk en Tilburg zijn met dit project gestart. Deze 
gemeenten hebben inmiddels de onderzoeksfase en ontwikkeling van interventies 
bijna afgerond en gaan nu de gekozen interventies testen. Gedurende de testfase 
ontstaat inzicht in de effecten en worden de interventies nog bijgesteld. Na de 
testperiode worden bij positieve resultaten de interventies overgedragen in de 
regio. De gemeenten richten hun interventies op verschillende mogelijke oorzaken 
voor wachttijden. Tilburg probeert normaliseren concreet te maken voor 
professionals in de gesprekken met inwoners door een gezamenlijk taalkader, 
aanpassingen in het werkproces en deskundigheidsbevordering. Waalwijk zet een 
team jeugd en gezin op dat voorliggend opvoedingsondersteuning gaat bieden. 
Oisterwijk werkt aan nazorg op school na jeugdhulp om terugval te voorkomen.

46 Programma
Pagina Pag. 63 Inburgering statushouders:
Fractie: Heusden één



Vraag: Is er een overzicht over waar Baanbrekers statushouders plaatst als het gaat om 
arbeidsparticipatie?

Antwoord: Baanbrekers heeft contacten met veel werkgevers. Het plaatsen van statushouders 
is maatwerk. De basis voor een goede plaatsing is een goede inschatting van wat 
de statushouder nu kan en wat zijn/haar ambities zijn. 
Van elke statushouder wordt een analyse gemaakt van de competenties.
Voor statushouders die al kunnen werken wordt gezocht naar cultuur sensitieve 
werkgevers die matchen bij het profiel. Dat kan een reeds bekende werkgever zijn, 
of een nieuwe werkgever die specifiek voor deze statushouder benaderd wordt. De 
meeste statushouders hebben nog nooit in Nederland gewerkt en het is belangrijk 
om teleurstellingen voorkomen (voor werknemer en werkgever).

47 Programma Sociaal Domein
Pagina Pag. 65 Eigen indicatoren, Sociaal Domein-Hulp bij huishouden
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Het aantal 'hulp bij huishouden' is gestegen met ruim 12% van 1.485 naar 1.664. 

Hoe verklaart men deze stijging?

Antwoord: Dit komt door een aantal ontwikkelingen. Zo kennen we een stijgende vergrijzing en 
blijven inwoners steeds langer thuis wonen. De groep die hierbij ondersteuning 
nodig heeft groeit daardoor. Daarnaast zien ook nog steeds de effecten van de lage 
eigen bijdrage voor hulp bij het huishouden, waardoor het voor inwoners financieel 
aantrekkelijker is om hulp bij het huishouden aan te vragen, dan zelf een hulp in de 
huishouding te regelen.  

48 Programma Sociaal Domein
Pagina Pag. 66 Eigen indicatoren, Sociaal Domein-Schuldhulpverlening
Fractie: DMP Heusden
Vraag: "-Is er een verband te leggen tussen de vroegsignalering van 

betalingsachterstanden en de forse stijging van 14,74% (156 naar 179) van het 
aantal huishoudens in de schuldhulpverlening? Heeft men zicht op de oorzaak van 
deze stijging? -Is er iets te zeggen over de gemiddelde hoogte van de schuld in 
relatie tot de eerdere jaren? Is deze gestegen/gedaald/gelijkgebleven? "

Antwoord: In principe is de vroegsignalering bedoelt om inwoners met betalingsachterstanden 
zodanig vroeg op te sporen dat we een schuldhulpverleningstraject kunnen 
voorkomen. Het komt echter ook voor dat inwoners vanuit de vroegsignalering in 
een schuldhulpverleningstraject belanden. Zonder de vroegsignalering zouden ze 
waarschijnlijk ook terecht zijn gekomen in de schuldhulpverlening, dus dat is niet 
direct een verklaring voor de stijging. De stijging die we in 2022 zien, heeft met 
name te maken met de dip die we zagen in de twee coronajaren. In 2020 en 2021 
zijn er minder inwoners aangemeld bij schuldhulpverlening. Dit aantal is in 2022 
weer gestegen naar het oude niveau van 2019. Wij zien in 2022 geen verandering 
in de gemiddelde hoogte van de schulden, die blijft gelijk ten opzichte van eerder 
jaren.

49 Programma Sociaal Domein
Pagina Pag. 66 Eigen indicatoren, Sociaal Domein-Heusdenpas
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Het aantal huishoudens met een Heusdenpas is fors gestegen 9,32%. Kan men 

aangeven of dit ook geldt voor gezinnen die gebruik maken van de voedselbank?



Antwoord: Ja, ook het aantal toekenningen voor de voedselbank is in 2022 toegenomen. Waar 
in 2021 wekelijks gemiddeld 130 voedselpakketten werden verstrekt, waren dat er 
in 2022 gemiddeld 185 per week.

50 Programma Sociaal Domein
Pagina Pag. 66 Eigen indicatoren, 
Fractie: VVD
Vraag: Wat betekent de tabel op pag.66? 

Definitie van jeugd, jongeren, volwassenen, senioren?
Graag uitgebreidere toelichting op de getoonde tabel. (titel, legenda, verwijzing oid)

Antwoord: De gegevens uit deze tabellen komen uit de Gezondheidsmonitor die de GGD Hart 
voor Brabant periodiek uitvoert. Jeugd betreft kinderen tot 11 jaar, hiervoor beschikt 
de GGD zelf over gegevens en worden ouders bevraagd. Voor jongeren worden 
gegevens gebruikt uit de gezondheidsmonitor die in de 2e en 4e klas van het 
voortgezet onderwijs onder scholieren wordt uitgezet. Volwassenen betreft de 
leeftijdsgroep van 19 tot en met 64 jaar en senioren betreffen volwassenen van 65 
jaar en ouder. Meer toelichting op de gegevens in de tabel is te vinden via de 
website www.brabantscan.nl. Hier vindt u ook de meest actuele gegevens.  

51 Programma Sociaal Domein
Pagina Pag. 66 
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Slechts 51% van de volwassenen en 43% van de senioren heeft een gezond 

gewicht. Wat kan de gemeente er aan doen om deze cijfers te verbeteren?

Antwoord: Door de inrichting van de openbare ruimte proberen we bewegen aantrekkelijk te 
maken. Het doel is te stimuleren dat inwoners met de fiets naar openbare plekken 
gaan en mooie wandelroutes te bieden. Daarnaast vragen we onze 
maatschappelijk partners om bewegen en een gezonde leefstijl te stimuleren. Dit 
gebeurt bijvoorbeeld via Welzijn op Recept, beweegaanbod van De Schroef, Meer 
Bewegen voor Ouderen, en de Gezonde Leefstijlinterventie.  

52 Programma Sociaal Domein
Pagina Pag. 69: Toename aantal huishoudens schuldsanering
Fractie: Heusden één
Vraag: Waardoor is deze grote toename te verklaren?

Antwoord: In de jaarrekening wordt geen informatie verstrekt over schuldsanering. 
Vermoedelijk gaat het hier om de toename van het aantal huishoudens in de 
schuldhulpverlening (op pagina 66). De stijging die we in 2022 zien, heeft met 
name te maken met de dip die we zagen in de twee coronajaren. In 2020 en 2021 
zijn er minder inwoners aangemeld bij schuldhulpverlening. Dit aantal is in 2022 
weer gestegen naar het oude niveau van 2019.

53 Programma Sociaal Domein
Pagina Pag. 70
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Uitgaven armoedebeleid is in 2022 fors hoger dan initieel gepland (realisatie 4,481 

mln tov 1,641 mln). Hoe komt dit? Wat is er meer gedaan dan initieel gepland?

Antwoord: Dat heeft met name te maken met de energietoeslag die in 2022 verstrekt is. Daar 
is een bedrag van € 2.526.300 voor uitgekeerd.

http://www.brabantscan.nl/


54 Programma Duurzaamheid, Milieu en afval
Pagina Pag. 72, 8.1 Duurzame energie
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: De tweede helft is op het moment dat deze jaarrekening wordt besproken al 

begonnen. Welk reëel uitzicht is er op enige voortgang en blijft de huidige 
overeenkomst van toepassing of wordt een er een nieuwe gesloten?

Antwoord: Energiek Heusden en Sunvest maken op dit moment voortgang met een nieuwe 
businesscase. Het principebesluit is genomen om met batterijen verder te gaan. 
Dat vraagt een grotere investering. Er wordt bekeken hoe dit gefinancierd kan 
worden. Gebaseerd op de nieuwe businesscase wordt opnieuw gekeken naar de 
manier waarop Energiek Heusden en de gemeente lokaal eigendom in project 
Hooibroeken kunnen waarborgen.

55 Programma Duurzaamheid, Milieu en afval
Pagina Pag. 73/74 grondwater

Fractie: Heusden één
Vraag: De verdroging van de grond is een groot probleem. Zijn er al gesprekken met 

belanghebbenden over dit onderwerp?

Antwoord: Droogte was een belangrijk onderwerp in de klimaatstresstest. Als vervolg daarop 
zijn in 2021 en 2022 dialogen gevoerd met verschillende stakeholders over ons 
veranderende klimaat en dus ook droogte. We constateren dat droogte steeds 
meer speelt maar dat onze inwoners en bedrijven dat nog niet altijd herkennen. Wij 
zien dit zeker in ons grondwatermeetnet, het watergeven bij nieuw geplante bomen, 
beregeningsverboden door het waterschap en provincie over de zorg over de 
drinkwaterwinning. Over deze onderwerpen zijn we continue in gesprek.

56 Programma Duurzaamheid, Milieu en afval
Pagina Pag. 75, 8.5. Omgevingsdienst Midden- en West Brabant
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: Hoeveel klachten heeft de dienst in 2022 ontvangen en in behandeling genomen 

die betrekking hebben op de gemeente Heusden?

Antwoord: In 2022 behandelde de Omgevingsdienst Midden- en West-Brabant totaal 92 
klachten, waarvan 84 unieke klachten.

57 Programma Duurzaamheid, Milieu en afval
Pagina Pag. 76 Grafiek aantal kilo’s afval per inwoner
Fractie: Heusden één
Vraag: Bij alle stromen afval is een afname. Is hier een verklaring voor?

Antwoord: We hebben geen onderzoek gedaan naar de afname en weten niet precies at 
hieraan ten grondslag ligt. We kunnen ons voorstellen dat, nu alles duurder 
geworden is (oa energiekosten) mensen langer doen met hun spullen. Dat kan 
ertoe leiden dat ze minder vaak dingen weggooien. Gezien de prijsstijgingen is het 
ook goed voor te stellen dat mensen minder nieuwe spullen kopen en bewuster 
omgaan met wat er is.

58 Programma Duurzaamheid, Milieu en afval
Pagina Pag. 76 Eigen indicatoren



Fractie: Heusden Transparant
Vraag: In de diagram "Aantal kilo's afval per inwoner" staat onder sommige kolommen de 

soort afval. Welk afval betreffen de tweede, vierde en zesde kolom?

Antwoord: 2. KCA 
4. Verpakkingsglas 
6. PMD

59 Programma Duurzaamheid, Milieu en afval
Pagina Pag. 77 Energiegebruik gas gemeentelijke panden
Fractie: Heusden één
Vraag: Hoe kan het dat het verbruik in gemeentehuis in Drunen groter is dan in Vlijmen?

Antwoord: Het gasverbruik in gemeentehuis Drunen is groter dan gemeentehuis Vlijmen,
hier zijn twee redenen voor aan te wijzen
1. Gemeentehuis Vlijmen wordt verwarmd middels een warmtepomp
2. Verouderde cv-ketels in gemeentehuis Drunen

60 Programma Bouwen en wonen
Pagina Pag. 81 Hard maken woningbouwplannen
Fractie: Heusden één
Vraag: 70% is niet gehaald, welk percentage is er wel gehaald?

Antwoord: Op basis van de woningbouwplanning die in december 2022 met u gedeeld is en 
rekening houdend met de bestemmingsplannen die in 2022 “hard” zijn gemaakt 
komen wij uit op een percentage van ca 25%. 
Als de bestemmingsplannen van fase 2 en 3 van De Grassen rond zijn, dan stijgt 
het percentage naar 55%.

61 Programma Bouwen en wonen
Pagina Pag. 82 Betaalbaarheid sociale huurwoningen
Fractie: Heusden één
Vraag: Er is een motie aangenomen met de strekking dat doorstromers naar 

seniorenwoningen niet meer huur hoeven te gaan betalen. Hoe staat het met de 
uitvoer van deze motie?

Antwoord: Woonveste is in maart 2023 gestart met een 65 plus doorstroomregeling. De 
resultaten van deze regeling zullen wij met Woonveste monitoren.

62 Programma Bouwen en wonen
Pagina Pag. 82 9.2. Doorstroming en betaalbaarheid
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: Gemeenten moeten streven naar 30% sociale woningbouw. Welk percentage 

sociale woningbouw hebben wij in 2022 gerealiseerd?

Antwoord: In de raadsinformatiebrief van 28 maart 2023  bent u geïnformeerd over het aantal 
gerealiseerde woningen in 2022. In 2022 zijn184 woningen toegevoegd waarvan 59 
(32%) in de categorie sociale huur valt.

63 Programma Bouwen en wonen
Pagina Pag. 85, 9.9 Steenenburg
Fractie: Heusden Transparant

https://woonveste.nl/media/1923/informatiebrochure_65plus_doorstroomregeling-2.pdf
https://heusden.bestuurlijkeinformatie.nl/Agenda/Document/4b12f590-f399-47f5-aa84-0b9e8a54e509?documentId=ec1d1707-dfaf-4e74-a6d9-a886a88dc66e&agendaItemId=3ab26f04-aa06-4fe5-b616-c2b338e52740


Vraag: Wanneer wordt de voor de realisatie van het NeuroSciencePark benodigde grond 
door initiatiefnemer gekocht of is dat gerelateerd aan de realisatie van het 
middenterrein van het landgoed?

Antwoord: - De initiatiefnemer heeft een koopoptie voor de afname van gronden op de 
campus oost en campus west tot en met maart 2026. De initiatiefnemer is 
ondertussen druk bezig met de planvorming voor dit deel van het plangebied. 

- Voor de gronden op het middenterrein is een aparte overeenkomst gesloten en 
de eerste levering van een deel van de gronden voor de 
woningbouw/appartementen is gepland in juli 2023. De afname van deze grond 
kan gefaseerd plaatsvinden.

64 Programma Algemene dekkingsmiddelen
Pagina Pag. 91 Algemene dekkingsmiddelen (overig) 
Fractie: DMP Heusden
Vraag: In de begroting wordt vwb divident 57.000 aan opbrengst geraamd. Ik zie dit in de 

verantwoording 2022 niet meer terug (bij algemene dekkingsmiddelen). Is dat juist?

Antwoord: In de begroting 2022 is het bedrag van het verwachte dividend van de BNG 
(€ 57.000) apart opgenomen in de opsomming van de Algemene 
dekkingsmiddelen. Bij de jaarrekening (ook in voorgaande jaarrekeningen is het 
ontvangen dividend opgenomen onder de baten van Treasury/financieringsfunctie, 
zoals dit is opgenomen in de toelichting. Het in 2022 ontvangen dividend vanuit het 
resultaat 2021 van de Bank Nederlandse Gemeenten is groot € 101.457. In de 1e 
berap is al gerapporteerd over de bijstelling van het begrootte bedrag.

65 Programma Overhead
Pagina Pag. 93 Digitalisering bouwdossiers 
Fractie: Heusden één
Vraag: 1. Van welke periode zijn deze bouwdossiers?

2. Waarom worden deze niet na overdracht naar SALHA gedigitaliseerd?

Antwoord: 1. Het gaat om bouwdossiers van de periode 1905-2002 van de gemeente 
Heusden en voorgangers.

2. SALHA heeft opdracht gekregen van de gemeente Heusden voor de 
voorbereiding en het digitaliseren van bouwvergunningen van de periode 1905-
2002 van de gemeente Heusden en voorgangers die fysiek op de 
archiefbewaarplaats aanwezig zijn. Deze bouwdossiers zijn dus al overgebracht 
naar het streekarchief (als papieren archief).

66 Programma Lokale heffingen
Pagina Pag. 101 Hondenbelasting
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: Graag ontvangen wij een gespecificeerde opgave van de daadwerkelijk gemaakte 

en toe te rekenen kosten/uitgaven in relatie tot de hondenbelasting?

Antwoord: 2022
Diverse aanschaffingen      18.616 
Inzamelkosten hondenpoepcontainers      54.886 
uren personeel      51.610 
Invorderingskosten hondenbelasting      14.335 
Uren heffen en innen      28.252 



Kosten Asiel         9.338 
Kwijtschelding         4.000 
Calculatorische BTW      17.010 
Subtotaal    198.047 
Overhead      18.814 
Totale toe te rekenen kosten    216.861 

67 Programma
Pagina Pag. 124 paragraaf bedrijfsvoering Lokale economie/ inkoop en aanbesteding
Fractie: DMP Heusden
Vraag: In de tekst is vermeld: 'Het stimuleren van de lokale economie, duurzaamheid en 

social return hebben onze continue aandacht'. Vraag: welke impulsen en acties in 
2022 kunnen concreet worden benoemd?

Antwoord: Bij elke aanbesteding bekijken we in welke mate en hoe we deze onderwerpen zo 
veel mogelijk kunnen toepassen. Verder zijn we de aanbestedingsrichtlijnen verder 
vorm aan het geven. Deze 3 onderwerpen komen hierin terug.

68 Programma Lokale heffingen
Pagina Pag. 128 Wet Open Overheid
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: Wanneer worden de beslissingen op een WOO verzoek en de daarbij behorende 

stukken actief openbaar gemaakt?

Antwoord: Vanwege de beschikbare capaciteit en de omvangrijke verzoeken vindt actieve 
openbaarmaking niet plaats. Gekeken wordt om periodiek een lijst van de 
beslissing openbaar te maken naar aanleiding waarvan de stukken kunnen worden 
opgevraagd.  

69 Programma Lokale heffingen
Pagina Pag. 129 Verbonden partijen
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: Is het standpunt: “Voor de gemeente Heusden is enkel sprake van 

gemeenschappelijke regelingen en vennootschappen. Wij kennen geen andere 
typen verbonden partijen.” in overeenstemming met de uitgangspunten zoals 
geformuleerd in de BBV notitie verbonden partijen?

Antwoord: Ja, voor zover wij kunnen beoordelen wel.

70 Programma Bedrijfsvoering
Pagina Pag. 125 Gegevensbescherming
Fractie: DMP Heusden
Vraag: Bij info-beveiliging: De ENSIA-audit is uitgevoerd. Wat was het resultaat van deze 

audit op het gebied van de gegevensbeveiliging?

Antwoord: Gemeenten moeten voldoen aan de normen voor informatiebeveiliging die gelden 
voor de Nederlandse overheid, de BIO (Baseline Informatiebeveiliging Overheid). 
Hierover legt de gemeente jaarlijks verantwoording af via de ENSIA-audit 
(Eenduidige Normatiek Single Information Audit). 
Resultaat van de audit: Gemeente Heusden voldoet aan de normen.



71 Programma Grondbeleid
Pagina Pag. 142 paragraaf Grondbeleid NIEG gronden
Fractie: DMP Heusden
Vraag: NIEG-gronden. Welke van de NIEG-gronden ziet de gemeente als kansrijk om 

woningen te realiseren? 

Antwoord: De hier benoemde boekwaarde betreft hier alleen het complex Schoolstraat 
Drunen, waar besprekingen plaatsvinden om sociale woningbouw eventueel 
gecombineerd met overige soorten woningbouw te realiseren. 

72 Programma Toelichting op de balans
Pagina Pag. 168: Inkoopverplichtingen, leerlingenvervoer
Fractie: VVD
Vraag: Voldoet uitvoerder (Juijn) inmiddels aan alle eisen vanuit de aanbesteding?

Antwoord: Samen met uitvoerder Juijn streven we ernaar dat 40% van de ritten uit de 
aanbesteding met elektrische voertuigen wordt gereden en daarmee voldoet aan 
de duurzaamheidseis. Uitvoerder Juijn voldoet momenteel aan deze eis, aangezien 
57% van de aanbestede ritten inmiddels elektrisch wordt gereden.

73 Programma Toelichting op de balans
Pagina Pag. 168: Inkoopverplichtingen, multifunctionals
Fractie: VVD
Vraag: Wat wordt met multifunctionals (pag. 168) bedoeld?

Antwoord: Multifunctionals zijn printers/ kopieerapparaten

74 Programma Toelichting op de balans
Pagina Pag. 168: Inkoopverplichtingen, accountant
Fractie: VVD
Vraag: Wanneer loopt het huidig contract met de accountant af? 

Hoeveel verlengingen zijn mogelijk?

Antwoord: Het contract loopt tot en met boekjaar 2022. Kan 2x met een jaar verlengd worden 
tot en met boekjaar 2024

75 Programma Bestuur en beheer
Pagina Pag. 178: Toelichting begroot na wijziging versus realisatie 2022
Fractie: Heusden Transparant
Vraag: Overheveling budget Buurt Bestuurt Hedikhuizen.

Wat is het maximaal aantal malen dat u budgetoverheveling wilt/kunt of mag 
toepassen?
Wat gebeurt er met budget dat niet wordt gebruikt en niet wordt overgeheveld?

Antwoord: In de fin. Verordening staat in art. 20 lid d dat er in voorgaande jaren geen 
overheveling plaats heeft mogen vinden. O.b.v. artikel 20 lid 3 kan het college van 
dat en andere artikelen gemotiveerd afwijken. De door u aangehaalde overheveling 
zal in 2023 worden besteed.  
Budget dat niet wordt gebruikt en niet wordt overgeheveld komt in principe in het 
resultaat terecht. Een andere mogelijkheid is, als het gaat om budgetten met een 
verplicht bestedingsdoel (subsidies bijvoorbeeld), dat deze als vooruitontvangen 
middelen op de balans komen te staan.



76 Programma Openbare orde en veiligheid
Pagina Pag. 182: Toelichting op hoofdlijnen realisatie 2022 versus realisatie 2021
Fractie: Heusden één
Vraag: Er zijn minder uren geschreven op het taakveld openbare orde en veiligheid. Voor 

77.000. De komt met name door een verschuiving naar het taakveld 
vluchtelingenopvang in 2022.
Kunt u dit wat nader onderbouwen? Betekend dit dat er minder aandacht is 
geweest voor de openbare orde en veiligheid?

Antwoord: De eerste maanden na aanvang van de oorlog werd de crisisorganisatie getrokken 
vanuit Openbare Orde en Veiligheid. Dat ging ten koste van de acties uit het 
Uitvoeringsprogramma Veiligheid en de lokale crisisbeheersing met name op 
projecten en beleidsvorming. 

Inmiddels is er een projectorganisatie, met meer aandacht voor structuur en 
capaciteit. Er zijn een externe projectleider en locatiemanager ingehuurd, zodat de 
medewerkers van Openbare orde en Veiligheid zich weer meer op hun eigen 
taakvelden konden richten. 

Tevens gaan deze uren met name over de inzet van de veiligheidscoördinatoren. 
Binnen de vluchtelingenopvang hebben zij hun taak vanuit openbare orde en 
veiligheid vervuld. Voor vluchtelingeopvang is dit onder taakveld 
vluchtelingenopvang opgenomen en niet op taakveld openbare orde en veiligheid.

77 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 186 Bedrijfsloket
Fractie: VVD
Vraag: Bedrijfsloket staat in de tabel € 30K meer uren in de uitwerking € 32K meer uren? 

Wat is het correcte bedrag?

Antwoord: Het bedrag van € 30K dat in de tabel staat heeft betrekking op het saldo van het 
verschil tussen jaarrekening en begroting op het taakveld bedrijfsloket en 
bedrijfsregelingen. Het bedrag van € 32K met de toelichting meer uren verklaart het 
grootste deel van het verschil. Daarnaast is er dus sprake van andere verschillen 
tot € 2K voordeel

78 Programma Economie en recreatie
Pagina Pag. 187 
Fractie: VVD
Vraag: Wat zijn de gevolgen van minder ingezette uren voor onderhoud van groen?

Welke mitigerende maatregelen heeft de gemeente genomen in het licht van de 
inzet op achterstallig groen onderhoud?

Antwoord: Dankzij de buitengewone inzet van de medewerkers van de Buitendienst en de 
resultaten uit het traject “Basis op orde”, waardoor er efficiënter gewerkt kan 
worden, hebben de minder-uren voor onderhoud groen in de praktijk weinig tot 
geen effect gehad op de beeldkwaliteit. Ook de weersomstandigheden droegen bij 
aan een goede kwaliteit met minder ingezette uren.

79 Programma Sport en cultuur
Pagina Pag. 193/194 
Fractie: VVD



Vraag: Graag een toelichting: op pag. 193 staat € 38K open op subsidies. Op pag. 194 
staat € 200K meer verstrekt aan subsidies voor creatieve en culturele instellingen. 

Antwoord: Het bedrag van € 38K op pagina 193 heeft betrekking op de vergelijking realisatie 
2022 ten opzichte van begroting 2022 (na wijziging). Op pagina 194 is een 
vergelijking tussen jaarrekening 2022 en de jaarrekening 2021 en daaruit volgt een 
verschil van €200K. Het zijn dus 2 verschillende vergelijkingen.

80 Programma Sociaal domein
Pagina Pag. 196 instandhouding van culturele infrastructuur: 
Fractie: Heusden één
Vraag: 1. Hoe komt het dat hier een groot bedrag over is?

2. In wat voor gevallen hebben partijen recht op deze steunpakketten?

Antwoord: Ondanks het feit dat er verschillende mogelijkheden zijn geboden om subsidies aan 
te vragen on de effecten van Corona voor verenigingen en organisaties te 
beperken, zijn er toch middelen niet gebruikt. Deze middelen zijn een aantal jaar 
overgeheveld en voldoen nu niet meer aan de overhevelingscriteria. Daarom zijn ze 
vrijgevallen in het resultaat 2022.

81 Programma Sociaal domein
Pagina Pag. 196
Fractie: VVD
Vraag: Wat is de verhouding tussen extra WMO subsidies en kosten voor de adviesraad, 

irt de voordelig uitvallende kosten van de WMO op pag. 197?
Wat betekent het dat de kosten voor WMO lager zijn en de kosten voor subsidies 
hoger?
Mag de VVD hieruit concluderen dat er meer kosten zitten in een aanvraag 
procedure van een WMO subsidie en dat door de complexiteit uiteindelijk minder 
subsidies worden toegekend, waardoor de kosten lager zijn?

Antwoord: Er is geen verhouding tussen WMO subsidies en de kosten adviesraad. Het voor 
WMO subsidies en voor de adviesraad beschikbare budget bedraagt in totaal € 
115.000. Het betaalde bedrag voor de WMO subsidies bedraagt € 148.700 en het 
bedrag voor de kosten van de adviesraad sociaal domein bedragen € 14.600.
Er is geen relatie tussen de lagere kosten voor WMO-voorzieningen en de hogere 
kosten voor WMO subsidies.
Uw conclusie dat er meer kosten zitten in een aanvraagprocedure van een WMO-
subsidie delen wij niet.

82 Programma Sociaal domein
Pagina Pag. 196
Fractie: VVD, Heusden één
Vraag: Waardoor zijn de kosten lager uitgevallen voor het jeugd & gezinsteams? Hier staat 

ook niets over in de toelichting.
Er wordt aangegeven dat de kosten van het Jeugd en gezinsteam 451.000 lager 
zijn uitgevallen dat begroot.
Kunt u aangeven de reden hiervan?

Antwoord: De kosten voor het jeugd en gezinsteam zijn in 2022 veel lager uitgevallen omdat 
gedurende het jaar het team niet op volledige sterkte is geweest. De eerste periode 
stond voornamelijk in het teken van opbouw en inwerken van het team. Het 
beschikbaar gestelde bedrag is dan ook niet geheel benodigd geweest.



83 Programma Sociaal domein
Pagina Pag. 197
Fractie: VVD
Vraag: …”Maar ook kosten uitvoering van de regeling energietoeslag door Baanbrekers 

heeft hogere kosten”. Hiervan zijn geen specifieke bedragen opgevoerd in de 
uitwerking. 
Wat zijn deze hogere kosten?
Zijn deze verwerkt in programma sociaal domein? Of vallen ze in begroting 
Baanbrekers?

Antwoord: Deze kosten zijn inderdaad verwerkt in het programma van het sociaal domein 
omdat dit aan Baanbrekers betaald is voor uitvoering van deze regeling. Hiervoor is 
€ 190.500 betaald. In de jaarrekening van Baanbrekers zal dit als een inkomst 
verwerkt zijn.

84 Programma Sociaal domein
Pagina Opvang Oekrainers
Fractie: VVD
Vraag: Graag ontvangt VVD Heusden een concreter inzicht in de mate van verschuiving 

naar taakgebied opvang Oekrainers tov andere taakgebieden/ programma’s
1. Concreet: Wat (welke programma’s/ taakgebieden) heeft gemeente Heusden 

laten liggen om opvang van vluchtelingen uit Oekraine te bewerkstelligen?
2. Wat zijn de risico’s van deze niet uitgevoerde taken?
3. Welke mitigerende maatregelen heeft gemeente Heusden genomen?

Antwoord: 1. De opvang van Oekraïners vroeg in 2022 met name extra inzet van de 
taakvelden Openbare Orde en Veiligheid, Sociaal Domein, Bouwkunde, 
Burgerzaken en de financiële administratie.

2. De eerste maanden na aanvang van de oorlog werd de crisisorganisatie 
getrokken vanuit Openbare Orde en Veiligheid. Dat ging ten koste van de acties 
uit het Uitvoeringsprogramma Veiligheid en de lokale crisisbeheersing, zoals het 
beoefenen van lokale processen. Zie verder het antwoord op vraag 3.

3. In april/mei is overgestapt van een crisisorganisatie naar een projectorganisatie, 
met meer aandacht voor structuur en capaciteit. Er zijn een externe 
projectleider en locatiemanager ingehuurd, zodat de medewerkers van 
Openbare orde en Veiligheid zich weer op hun eigen taakvelden konden 
richten. Bij het sociaal domein is een aanspreekpunt voor de gastgezinnen 
ingehuurd. En er zijn (extra) taken neergelegd bij o.a Bijeen en 
Vluchtelingenwerk. Bij Bouwkunde zijn keuzes gemaakt in de prioritering van 
het planmatig onderhoud. Ook bij Burgerzaken en de financiële administratie 
zijn tijdelijk extra mensen ingehuurd.

85 Programma Algemeen
Pagina
Fractie: VVD
Vraag: Graag ontvang de VVD Heusden een totaal overzicht van kosten van inhuur vs 

eigen personeel per programma.
Wat is de mate van dekking vanuit niet ingevulde vacatures?
Hoe wordt dit duidelijk vanuit de jaarstukken?

Antwoord: Algemeen:



Het centraal inhuurbudget is bedoeld om pieken op te vangen in de bedrijfsvoering 
en uitgevallen medewerkers te vervangen. Dit kan zijn vanwege de overbrugging bij 
een openstaande vacature of in het geval van afwezigheid door bijvoorbeeld ziekte. 
Daarnaast kan het noodzakelijk zijn deskundigheid in te huren die we niet in huis 
hebben. Naast het bedrag wat als flexbudget in de begroting is opgenomen, 
worden de voordelen uit nog niet ingevulde formatie toegevoegd aan dit budget. 
Het MT monitort elk kwartaal dit budget om tijdig de ontwikkelingen in kaart te 
brengen, zodat hierop ingespeeld kan worden.
Afwijkingen van de bijgestelde begroting worden toegelicht bij de 
verschillenanalyses van de programma’s.

Totale personeelskosten:€ 21.906.319
Totale inhuurkosten € 2.821.639
Dekking uit niet ingevulde vacatures € 1.026.000
Overzicht inhuur:
Programma                                              Bedrag
 Algemene Dekkingsmiddelen         €        221.879 
 Overhead                                   €        754.600 
1 Bestuur en beheer                      €        271.300 
2 Openbare orde en Veiligheid          €          21.280 
3 Verkeer en Vervoer                      €        118.450 
4 Economie en Recreatie         €          38.000 
5 Onderwijs                                   €          39.500 
6 Sport en Cultuur                      €        230.000 
7 Sociaal Domein                      €        229.200 
8 Duurzaamheid, Milieu en Afval       €          71.340 
9 Wonen en Bouwen                      €        826.090 
Eindtotaal                                   €     2.821.639 

Tegenover de inhuur van het programma bouwen en wonen staat dekking vanuit  
extra legesopbrengsten. Ook de positieve bijstelling van de leges zijn bijgeraamd 
bij de bestuursrapportage. Verder staat er dekking tegenover de inhuurkosten 
vanuit de niet ingevulde vacatures. De inhuur onder de algemene 
dekkingsmiddelen betreft voornamelijk de inhuur bij cluster belastingen.


